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I Elecc·ons mnnieipals 

\\Lleidas/ha d/industrialitzar i 
.. 

deixar de ser ciutat de serveisll 

El programa electoral de 
Ciutadans compta amb 
més de 300 propostes, 
classificades en 10 blocs, 
entre els quals destaca la 
seguretat, I'economía, la 
industrialització, el model 
comercial o les mascotes. 
La candidata a I'alcaldia del 
grup taronja, Maria Burrel, 
ens desvetlla algunes de les 
iniciatives. 

Ueida 
XAVIER NADAL 

P. Vau presentar el vostre progra
ma electoral davant notario Quina 
era la vostra intenció? 
R. Ciutadans no fa prpmeses sinó 
que ens comprometem. D'altra 
banda, hem presentat aquest do
cument davant notari per demos
trar la transparencia i, sobretot, 
el compromís adquirit amb els 
lIeidatans. 

P. Com valoreu la gestió que ha 
fet el govern municipal de Miquel 
Pueyo? 
R. Ha estat una gestió pessima 
que deixa molt que desitjar. Ha 
estat un govern moltconvuls" 
que ha acabat amb minoria, que 
va comen!;ar amb un pacte que 
es va trencar, van sortir molts re
gidors tant del govern com també 
des de I'opósició. Més que el pac
te de Sant Joan ha estat la desfeta 
de la foguera 'de Sant Joan. 

P. Quina és I'aposta de es pel que 
fa als temporers? Esta d'acord 
amb I'alberg que es proposa a 
Pardinyes? 
R. t.:aposta que ha fet el govern 
del tema deis temporers és abso
lutament desnortada i obsoleta. 
Ciutadans som I'única formació 
política que a la Generalitat, a la 
Diputació de Lleida i a la Paeria 
hem votat sempre en contra de 
pressupostos que continguin· in
versions referents a I'alberg de 
temporers. La gestió deis treba
lIadors del camp s'ha de fer amb 
molta més rigorositat i cal que 
hi hagi una entesa entre totes 
les institucions, entre l' Estat, la 
Generalitat, la Diputació, la Pae
ria i els ajuntaments del Baix Se
gre. La nostra aposta sempre ha 
estat per fer 'equipaments molt 
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més petits, a prop de les finques 
agraries i no concentrar en me
gaespais un seguit de problema
tiques molt diverses. 

P. Aposta pel Pla de l'Estació o 
per Torre Salses? 
R. No s'ha de triar entre Torre Sal
ses o el Pla de l'Estació. No s'ha 
d'escollir un model comercial 
único Com a partit liberal creiem 
que I'administració no ha de po
sar pals a les rodes a les inver
sions que pretenen el desenvo
lupament de la ciutat de Lleida. 
La política no ha d'indicar cap 
a on s'ha d'anar, sinó que ha de 
ser la ciutadania la que ha d'im
pulsar cap a on es vol anar. Per 
tant, des de Ciutadans pensem 
que ambdós són models compa
tibles perque una cosa són grans 
superficies com pot ser el Pla de 
l' Estació o Torre Salses que serien 
mitjanes superficies. 

P. Quin és el model comercial de 
Ciutadans? 
R. Cs esta a favor d'un model co
mercial de ciutat perque estem 
molt compromesos amb el co
mer!; local i de proximitat. Dins 
del nostre programa preveiem 
una area específica de com~r!; lo
cal i de proximitat, aixo vol dir una 
aposta clara per beneficis fiscals, 

nCiutadans esta 
compromés 
amb el comer<; 
local i de 
proximitat" 

reducció d'impostos per protegir 
el comer~ local, que no s'acaba 
al Centre Historic, al carrer Major 
o a la Zona Alta sinó que també 
engloba tots els barris de la ciu
tat, els mercats municipals i les 
botigues especialitzades. Tenim 
un pla que es diu Apropa't de nou 

. per oferir un seguit de descomp
tes perque se'n beneficij'n els co-

nEI govern 

municipal de 
MiquE?1 Pueyo 
ha fet una 
gestió péssima 11 

mer~os locals, establir una zona 
taronja per oferir descomptes en 
els aparcaments o fins i tot la gra
tuItat durant unes hores i signar 
convenis amb els parquings pri
vats perque redueixin la tarifa als 
compradors. Aquests avantatges 
també inclouen la restauració i 
les activitats culturalsi d'oci. Vo
lem fer diverses zones urbanes 
identificades clarament amb el 
mobiliari urba, la iHuminació o 
les papereres amb una tematica 
unificada. D'altra banda, trobo 
molt peculiar que en tot l'Eix Co
mercial no hi hagi cap botiga de 
frUitai verdures o de productes 
elaborats a la nostra Horta, aixo 
és estrany i ha de canviar. 

P. Que voleu teniu pensat ter 
amb els impostos? 
R. Tenim molt ciar que s'han 
d'abaixar els impostos, no es pot 
continuªr exprimint la classe mi-



La 

tjana donant-Ii menys serveis. 
Pergenerar riquesa, atracció co
mercial i industrial els impostos 
s'han d'abaixar. Tenim molt dar 
que hem de reduir un 15% I'IBI, 
fer bonificacions fiscals en dife
rents ambits perque Veconomia 
de Lleida agafi I'impuls que ne
cessita si no volem que sigui una 
capital de tercera com ara somo 

P. Necessita Llelda el poUgon de 
Torreblanca-Quatre Pilans? 
R. Lleida necessita un projecte 
d'industrialització per deixar de 
ser una ciutat de serveis, de cons
trucció i de comer~. Pero aquest 
model industrial ha d'indoure 
empreses tecnologiques, de valor 
afegit i respectuoses amb el me
di ambiento El projecte industrial 
de Torreblanca-Quatre Pilans s'ha 
de consensuar amb els agents 
economics i socials de Lleida -la 
Cambra de Comer~ i la PIMEC
perque s'ha de dimensionar a la 
capacitat que pugui tenir la ciutat 
i s!hade respectar la gran anella 
verda que tenim a Lleida com és . 
I'Horta, pero hem de ser cons
cients que la ciutat ha de ser in
dustrialitzada. Hem d'aprofitar la 
nostra ubicació territorial estrate
gica, la proximitat amb el Port de . 
Tarragona i els eixos de comuni
cació amb la Val d'Aran i Fran(;a, 
encara que necessitarem infraes
tructures adequades. 
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P. Elsll ¡datans es quelxen qu I 
clutat éslnsegura, qulnes propas
tes fau en ji mblt de la soguretat? 
R. En aquesta temática englo
bem la seguretat, I'incivisme i les 
okupacions, que són tres grans 
problemes que tenim a la ciutat. 
Quant a la seguretat, volem in
crementar el nombre d'agents de 
la Guardia Urbana i les patrulles 
al carrer i impulsar la policia de 
barrio Pero la seguretat també vol 
dir civisme, no ens hem de trobar 
carrers foscos i pintades, sinó que 
hi hagi un mobiliari adequat, pla
ces i espais públics segurs, pero 
també que els ciutadans tinguin 
seguretat de portar un plat a ca
sa cada dia, per treballar o per fer 
el teu projecte vital com tu deci
deixis. Vull remarcar que serem 
intransigents amb les okupacions, 
ja que la propietat privada és un 
dret constitucional, pero malau
radament aquest equip de go
vern ha protegit els delinqüents 
i desprotegit els propietaris que 
paguen impostos i compleixen 
amb les lIeis. Volem obrir una 
oficina municipal per assessorar 
els lIeidatans afectats pel delic
te de I'okupació, per fer I'acom
panyament i I'assessorament en 
els tramits que han d'iniciar per 
denunciar I'okupació i saber que 
han de fer. Les okupacions causen 
molts' problemes a les persones, 
les comunitats de propietaris i els 

"No pactarem 
amb els partits 
nacionalistes ni 
tampocamb 
la CUP i Vox ll 

Propostes del 
programa 
electoral 

• Abaixar els 
impostos, com 
ara I' IBI el 15% 

• Nova licitació 
del servei de 
la neteja 

• Intransigencia 
ambles 
okupacions 

• Millores perque 
les mascotes 
tinguin més 
zones d' esbarjo 

ve"ins afectats, que poden ser de 
defraudament de fluid electric, 
insalubritat, violencia i amena
ces. 5'ha de lIuitar contra les ma
fies que okupen i contra aquesta 
xacra que fa malbé les ciutats de 
Catalunya. A Lleida, en els darrers 
cinc anys anys hi ha hagut més de 
600 okupacions. 

P. Un estudl de I'OCU dlu que 
Lleida és 1'11a clutat més bruta 
de l'Estat, que proposeu per mi
llorar la neteja? 
R. No és més net qUi més nete
ja sinó qui menys embruta. S'ha 
de fer una nova licitació del ser
vei de neteja quan acabi ~I con
tracte amb la concessionaria 11-
net. Aquest concurs ha de tenir 
en compte que Lleida ha crescut 
i té nous carrers, habitatges i no
ves zones. Pel que fa a la recoHida 
selectiva porta a porta, s'ha vist 
darament que a Pardinyes i Bala
fia ha estat un fracaso Volem la 
recollida selectiva, pero no es pot 
mai comparar la que esfa a Ciu
tat Jardí i Montcada amb barris 
de la ciutat on hi ha habitatges de 
40 o 50 metres quadrats en que 
a les persones els costa molt fer 
el recidatge. També apostem que 
hi hagi illes de contenidors amb 
xip, pero també hem de donar 
accessibilitat a les persones amb 
mobilitat redu"ida posant diposits 
adaptats. A més, voldria incidir 

Maria 
Burrel 

amb I'incivisme, ja que pensem 
que forma part del problema de 
neteja que té Lleida. Tenim molt 
dar que I'incivisme s'ha de com
batre amb mesures contundents 
com ara les sancions economi
ques o amb treballs comunitaris. 
Qui embruti, que netegi. 

P. El programa electoral de eluta
dans també Inclou propostes re
laclonades amb les mascotes. 
R. Sí. Apostem perque a la cana
lització hi hagi un espai tancat 
on les mascotes puguin córrer 
amb llibertat i que també hi ha
gi una zona on els gossos tinguin 
elements per tal que puguin fer 
exercici. Quant a les colonies fe
lines, volem fer I'acollida, I'es
terilització i solta deis gats i que 
disposin d'indrets on es puguin 
refugiar. 1, sobretot, refor(;ar el 
Refugi deis Peluts, amb més per
sonal especialitzat i realitzar cam
panyes de promoció de I'adopció. 

P. Amb qui esteu disposats a pac
tar després del 280M? 
R. Ciutadans és de centre iliberal 
i no té res a pactar amb els par
tits nacionalistes i separatistes ni 
tampoc amb els partits d'extre
ma esquerra, com ara la CUp, o 
d'extrema dreta com Vox. Amb 
partits que volen trencar la unitat 
d'Espanya o la Constitució no hi 
tenim res a dir. 



Pueyo: "Ueida 
no puede volver 
a la política del 
clientelismo" 
El alcalde de Lleida y candidato 
de ERC dice en el acto central 
de campaña que la ciudad eg
coge entre "pasado y futuro", 
mientras que Oriol Junqueras 
acusa al PSC de poner en "ries
go" el futuro de Ponent. 
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"La gestión del 
gobierno de la 
Paeria es pésima" 

María 
Burrel 

(Candidata 
deCs) 
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